



بلدنا ش.م.ع.ق.
BALADNA Q.P.S.C.

بلدنا" تعيد تأكيد التزامها الراسخ تجاه أجندة الأمن الغذائي الوطني بعد زيارة سعادة وزير البلدية والوفد المرافق له



الدوحة، قطر، 17 مارس 2026: أعلنت بلدنا ش.م.ع.ق.، وهي كبرى شركات إنتاج الأغذية ومنتجات الألبان والعصائر في قطر، عن استضافة سعادة السيد عبد الله بن حمد بن عبد الله العطية، وزير البلدية، في زيارة إلى منشآتها الإنتاجية يوم 16 مارس 2026. وتكمن أهمية الزيارة في تسليط الضوء على الإمكانيات المحلية الراسخة ضمن مجال إنتاج المواد الغذائية في دولة قطر ويعكس الدور البارز الذي تواصل "بلدنا" تأديته في توفير الدعم اللازم لتحقيق الأمن الغذائي الوطني.

وكان في استقبال سعادته فريق القيادة العليا في "بلدنا"، والذي ضم كلا من السيد معتر الخياط، رئيس مجلس إدارة المجموعة؛ والسيد علي هلال الكواري، نائب رئيس مجلس الإدارة؛ والسيد بول كيني، المدير التنفيذي للمجموعة؛ والسيد سيف الله خان، المدير المالي التنفيذي للمجموعة. وخلال الزيارة، اطلع سعادته والوفد المرافق له على مزارع الألبان والمرافق الإنتاجية المتكاملة في بلدنا، واستعرضوا العمليات التشغيلية للشركة وسلاسل الإمداد المرنة لديها والجهود المتواصلة التي تبذلها لضمان استمرارية تزويد السوق القطرية بمنتجات الألبان والمواد الغذائية عالية الجودة دون انقطاع.

وقد تركزت المناقشات خلال الزيارة حول آفاق توريد المواد الغذائية في قطر والترتيبات والإجراءات التشغيلية المعمول بها حالياً ضمن شبكة الإنتاج والتوزيع التابعة لشركة "بلدنا"، وذلك بالتزامن مع مواصلة الشركة تقييمها الدقيق للتطورات الإقليمية وإشرافها التام على مختلف عملياتها.

تأتي زيارة سعادة السيد عبد الله بن حمد بن عبدالله العطية في إطار التواصل المستمر بين شركة "بلدنا" والهيئات والمؤسسات الوطنية،

إذ تعمل الشركة جنباً إلى جنب مع الجهات الحكومية المعنية لدعم استقرار المنظومة الغذائية في قطر، وضمان استمرار وصول منتجات الألبان عالية الجودة والمُنتجة محلياً إلى المستهلكين في جميع أنحاء البلاد.

وخلال الزيارة، استعرض فريق الإدارة في "بلدنا" أمام سعادته مدى جاهزية التشغيلية للشركة وإجراءات خطط الطوارئ المعتمدة لديها والمصممة لضمان استمرارية سلاسل الإمداد مهما اختلفت الظروف. وتتضمن هذه الإجراءات الإدارة المتينة لإمدادات الأعلاف واستراتيجيات تنوع المصادر والقدرات الإنتاجية المتقدمة، والتي تعمل مجتمعة على تمكين الشركة كي تواصل عمليات الإنتاج والتوزيع بكل كفاءة.

وفي هذا الصدد، قال معتر الخياط، رئيس مجلس إدارة "بلدنا": "تأسست 'بلدنا' سعياً لتحقيق هدف وطني واضح المعالم ألا وهو تعزيز الأمن الغذائي في قطر من خلال بناء منصة إنتاج محلية مرنة وقادرة على الصمود لخدمة البلاد في جميع الظروف. وعلى مر السنين، تمكنا من إرساء أسس متينة لواحدة من أكثر الشركات تكاملاً وموثوقية في مجال إنتاج الألبان على صعيد المنطقة، ولا نزال اليوم عند التزامنا بدعم مختلف احتياجات قطر على نفس القدر من المسؤولية والطموح. وتأتي زيارة سعادة وزير البلدية اليوم لتؤكد استمرارية التكامل بين رسالة شركتنا والأولويات الوطنية لدولة قطر. نؤكد التزامنا التام بضمان توفير إمدادات موثوقة من المنتجات الغذائية عالية الجودة لمواطني قطر والمقيمين فيها وسائر أرجاء المنطقة، بغض النظر عن أي ظروف خارجية قد نواجهها".



بلدنا ش.م.ع.ق.
BALADNA Q.P.S.C.

ويساهم هذا النموذج التشغيلي المتكامل في تعزيز رؤية الشركة وتحسين استجابتها للتحديات والارتقاء بقدراتها في الرقابة التشغيلية، ما يمكنها من التكيف بكفاءة واقتدار مع الظروف المتغيرة بالترام مع حفاظها على مواصلة إمداد السوق المحلية.

ومن جهته، قال بول كيني، المدير التنفيذي للمجموعة، "يُكمن مصدر قوة 'بلدنا' في مرونة نموذجها التشغيلي وتفاني فريق عملها، إذ تتيح لنا منصتنا الإنتاجية المتكاملة الاستجابة على وجه السرعة للظروف المتغيرة مع الحفاظ على استقرار الإمداد للسوق القطرية، ونحن فخورون بدورنا الداعم لأجندة الأمن الغذائي الوطني ونتعهد بمواصلة تركيزنا المنصب على توفير منتجات عالية الجودة للمستهلكين يوماً بعد يوم".

تحرص الشركة على مراجعة جداول الإنتاج ودورات التسليم وتخطيط المخزون بشكل دائم لدعم استمرارية العمليات التشغيلية دون انقطاع، كما تحافظ "بلدنا" على قنوات تواصل منتظمة مع الوزارات والهيئات ذات الصلة، في إطار جهود التنسيق الرامية إلى ضمان تزويد قطر بالإمدادات الغذائية.

وبجسّد النطاق التشغيلي الواسع والمرونة المعززة، التان رسختهما الشركة على مدى السنوات الماضية،

تأسست "بلدنا" في عام 2014 للمساهمة في تعزيز قدرات الإنتاج المحلية لمشتقات الألبان في قطر ودعم المستهدفات الوطنية الطموحة على المدى البعيد في مجال الأمن الغذائي. وعلى مدار العقد الماضي، نجحت الشركة في تأسيس واحدة من أكبر مزارع الألبان عبر المنطقة، وعملت على تطوير نموذج تشغيلي رائد يدمج بين تربية المواشي وتصنيع مشتقات الألبان وعمليات التعبئة والتوزيع على مستوى الدولة.

وفي اليوم الحاضر، تتمتع "بلدنا" بإمكانية الوصول السلس إلى تجار التجزئة وشركاء قطاع الخدمات الغذائية في جميع أنحاء البلاد من خلال شبكة التوزيع واسعة النطاق التابعة للشركة، إذ تتوفر تشكيلة "بلدنا" من منتجات الألبان الطازجة وطويلة الأجل في مختلف محلات السوبرماركت وعبر قنوات البيع في قطر، مدعومةً بجهود التنسيق المتواصل بين فرق الإنتاج وتخطيط الإمدادات والتوزيع.

إن البنية الهيكلية المتكاملة لشركة "بلدنا" تمنحها ميزة تشغيلية بالغة الأهمية، إذ تتيح لها إدارة سلسلة القيمة بأكملها بدءاً من إنتاج الحليب الطازج وصولاً إلى عمليات المعالجة والتعبئة وانتهاءً بتوصيل المنتجات إلى العملاء.

أساساً متيناً الآن لدعم السوق المحلية. وبفضل استثمارها المكثف في تعزيز الطاقة الإنتاجية للمزارع والارتقاء بالبنية التحتية للتصنيع وتحسين قدرات سلسلة الإمداد، أصبحت الشركة قادرة على تحقيق التوسع المستقر في إمكانات الإنتاج المحلية ورفع مستوى قدرتها على الاستجابة بفعالية للظروف الناشئة.

وستواصل بلدنا مراقبة التطورات عن كثب واتخاذ أي إجراءات تشغيلية ضرورية لدعم استمرارية عمليات الإنتاج والتوزيع، مع إبقاء تركيزها الأساسي منصباً على تلبية شتى احتياجات السوق القطرية.





بلادنا ش.م.ع.ق.
BALADNA Q.P.S.C.

Baladna Reaffirms Commitment to Qatar's Food Security Following Visit by Minister of Municipality



Doha, Qatar, 17th March 2026: Baladna Q.P.S.C., Qatar's leading dairy and juice company welcomed His Excellency Abdullah Bin Hamad Al Attiyah, Minister of Municipality, to its production facilities on 16 March 2026. The visit highlighted the strength of Qatar's domestic food production capabilities and Baladna's continued role in supporting national food security.

The visit was hosted by Baladna's senior leadership team, including Group Chairman Moutaz Al-Khayyat, Vice Chairman Ali Hilal Al-Kuwari, Chief Executive Officer Paul Kenny, and Group Chief Financial Officer Saifullah Khan. During the visit, the delegation toured Baladna's integrated dairy farms and production facilities, where they reviewed the Company's operations, supply chain resilience, and ongoing efforts to ensure the uninterrupted supply of high-quality dairy and food products to the Qatari market.

The discussions focused on the outlook for food supply in Qatar and the operational arrangements currently in place across Baladna's production and distribution network, as the Company continues to closely assess regional developments and maintain oversight across its operations.

The visit by His Excellency Abdullah Bin Hamad Al-Attiyah forms part of this continued engagement between Baladna and national authorities, as the Company works alongside

government stakeholders to support the stability of Qatar's food ecosystem and ensure that locally produced, high-quality dairy products continue to reach consumers across the country.

During the visit, Baladna's management team briefed His Excellency on the Company's operational readiness and contingency planning measures, designed to ensure continuity of supply under all circumstances. These measures include robust feed supply management, diversified sourcing strategies, and advanced production capabilities that enable the Company to maintain steady output and distribution.

Moutaz Al-Khayyat, Chairman of Baladna, said: "Baladna was established with a clear national purpose to strengthen Qatar's food security and build a resilient local production platform capable of serving the country under all circumstances. Over the years, we have built one of the region's most integrated and dependable dairy operations, and today we remain fully committed to supporting Qatar's needs with the same sense of responsibility and purpose. Today's visit by His Excellency the Minister of Municipality reflects the continued alignment between Baladna's mission and Qatar's national priorities. We remain fully committed to ensuring a reliable supply of high-quality food products for the people of Qatar and the region, regardless of external circumstances."

Established in 2014, Baladna was created to help strengthen Qatar's domestic dairy production and support the country's long-term food security objectives. Over the past decade, the Company has built one of the region's largest dairy farms and developed an operating model that integrates livestock farming, dairy processing, packaging, and nationwide distribution.

Today, Baladna products continue to reach retailers and food service partners across the country through the Company's nationwide distribution network. Across supermarkets and sales channels in Qatar, Baladna's range of fresh and long-life dairy products remains available, supported by continuous coordination across production, supply planning, and distribution teams.

Baladna's vertically integrated structure gives the Company a significant operational advantage, allowing it to manage the full value chain from fresh milk production through processing, packaging, and delivery to customers.

This integrated model enhances visibility, responsiveness, and operational control, enabling the Company to adapt efficiently to changing conditions while maintaining continuity of supply across the domestic market.

Chief Executive Officer, Paul Kenny, noted: "Baladna's strength lies in the resilience of its operating model and the dedication of its people. Our integrated production platform allows us to respond quickly to changing conditions while maintaining stable supply for the Qatari market. We are proud to support the nation's food security and remain focused on delivering high-quality products to consumers every day."

Production schedules, delivery cycles, and inventory planning are reviewed on an ongoing basis to support uninterrupted operations. Baladna also remains in regular communication with the relevant ministries and authorities as part of a coordinated approach to safeguarding the continuity of food supply in Qatar.



بلادنا ش.م.ع.ق.
BALADNA Q.P.S.C.

The operational scale and resilience Baladna has built over the past several years now provide a strong foundation to support the domestic market. Continued investment in farming capacity, manufacturing infrastructure, and supply chain capabilities has enabled the Company to steadily expand local production and reinforce its ability to respond effectively to evolving circumstances.

Baladna will continue to monitor developments closely and take any necessary operational measures to support continuity across production and distribution, while remaining firmly focused on serving the needs of the Qatari market.

